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Beste heer Dijsselbloem, 

 

U hebt de raad van Veldhoven uitgenodigd een zienswijze uit te brengen over het 

concept werkprogramma 2023-2024 en de concept Programmabegroting 2024. 

 

Concept werkprogramma 2023-2024 

Rolverdeling  

Team MRE bepaalt de strategische koers, ontwikkelt en coördineert de realisatie van 

regionale ambities en zorgt voor uitvoeringskracht. Gemeenten mogen participeren, 

inbreng leveren, lokaal verankeren en realiseren. MRE gaat hierdoor steeds meer op 

een aparte bestuurslaag lijken, waaraan gemeenten verantwoording moeten afleggen 

en die het beleid van MRE moeten uitvoeren. Dat staat haaks op het uitgangspunt dat 

MRE=21 gemeenten. Juist in deze hectische tijden is vroegtijdig draagvlak en 

iedereen meenemen essentieel om allemaal dezelfde kant op te gaan. Daarbij is 

actieve betrokkenheid van gemeenten (zowel bestuurlijk als ambtelijk) een 

belangrijke factor. De gemeente Veldhoven verwacht dat MRE actief inzet op het 

betrekken van gemeenten. Uiteraard zal de gemeente Veldhoven ook actief betrokken 

blijven bij MRE. 

 

Extra capaciteit 

Bij gemeenten staat de personele capaciteit onder druk. Bij veel gemeenten is geen 

ruimte om inhoudelijk extra inbreng te leveren, laat staan strategische inbreng. MRE 

kiest er voor om dit volledig op te vangen door eigen capaciteitsuitbreiding. Er zijn 

echter andere manieren om hier mee om te gaan, bijvoorbeeld door te werken met 

vertegenwoordigers van een aantal gemeenten, zodat niet iedere gemeente op ieder 

onderwerp capaciteit hoeft te leveren. Een slimme koppeling met subregionale 

opgaven kan hieraan een bijdrage leveren. Veldhoven heeft in de zienswijze op het 

samenwerkingsakkoord opgeroepen om het nieuwe thema ruimte en wonen in te 

richten met de subregio’s in plaats van de gangbare 21 portefeuillehouders. Hieraan is 
helaas geen gehoor gegeven. Wij zijn van mening dat het nieuwe thema bij uitstek 

kansen biedt om te experimenteren met andere manieren van het betrekken van de 

21 gemeenten. We spreken er desgewenst graag met u over door.  

 



Governance 

U geeft aan dat de opgaven die voor ons liggen vragen om een sterke organisatie. Het 

verbaast ons dat een uitbreiding met ongeveer de helft van de huidige fte’s en steeds 

meer complexe ambities en relaties met externe partijen geen aanleiding vormen om 

opnieuw naar de bestuurlijke governance te kijken. Dit is toch de basis voor de 

doorontwikkeling van de organisatie.  

We zien dat strategische zaken (waarschijnlijk vanwege slagkracht) vaker worden 

afgedaan in het DB en de poho’s. Hiermee worden de raden en colleges van de 

afzonderlijke gemeenten onvoldoende democratisch meegenomen in strategische 

keuzes. Als de nieuwe opgaven vragen om meer slagkracht en flexibiliteit, dan is het 

zaak om samen opnieuw naar de governance te kijken en deze aan te passen op de 

actuele wensen en te komen tot een adequate en passende rolverdeling. De gemeente 

Veldhoven verzoekt MRE om hier binnen de periode van dit werkprogramma actie op 

te ondernemen. 

 

Activiteiten thema economie 

Binnen thema Economie lopen in de getoonde tabel een aantal activiteiten niet door 

naar 2024, zoals regionale inbreng leveren in stichting Brainport en regionale bepaling 

van prioriteiten en focus voor het jaarplan Brainport. Terwijl de werkzaamheden in 

2024 wel degelijk moeten doorlopen. Gemeente Veldhoven verzoekt om die tabel 

opnieuw kritisch te bekijken en aan te passen. 

 

De gemeente Veldhoven kan instemmen met het concept werkprogramma, indien 

bovenstaande opmerkingen een plek krijgen in het definitieve werkprogramma. 

 

Concept Programmabegroting 2024 

 

Onduidelijke onderbouwing capaciteitsuitbreiding 

De MRE wil de personele capaciteit met 12 fte uitbreiden. Het is logisch dat bij een 

grotere ambitie ook meer personele inzet nodig is. Onze kanttekening over de extra 

capaciteit en de governance bij het werkprogramma is uiteraard ook op de concept 

begroting van toepassing. 

Hierbij komt dat de uitbreiding in de voorliggende concept begroting onvoldoende 

onderbouwd is. De extra toelichting (ambtelijk en tijdens de informatieavonden over 

de begroting op 13 en 19 april) geeft voldoende inzicht in de noodzaak hiervan. 

Met name de verheldering dat de 5,5 fte structureel is vanwege het nieuwe thema en 

voor de doorontwikkeling van de mainportstatus. En dat 6,5 fte flexibel is, 

nadrukkelijk gekoppeld aan mobiliteit, regiodeal en energiestrategie. Dit deel wordt 

niet ingevuld als de bijbehorende opgaven en externe middelen onverhoopt niet aan 

bod komen. 

 

Dekking uit stimuleringsfonds 

Als dekking voor de structurele uitbreiding van 5,5 fte wordt voorgesteld om 

€ 675.000 minder te besteden aan het stimuleringsfonds. Het stimuleringsfonds is er 

echter voor om innovatie en start ups aan te jagen om het economisch ecosysteem te 

laten blijven werken. Dat is de afgelopen jaren succesvol geweest en zal naar 

verwachting ook zo blijven. Nu wordt zonder enige vorm van evaluatie gesteld dat dit 

jaarlijks met € 675.000 minder kan (ongeveer een kwart van het totale fonds).   

De redenering is dat in de huidige situatie activiteiten op het gebied van de 

schaalsprong een basisvoorwaarde zijn voor stimulering van innovatie. De gemeente 

Veldhoven kan instemmen met een eenmalige verlaging van het stimuleringsfonds in 

2024, maar wil geen structurele verlaging van de mogelijkheden van het 

stimuleringsfonds. Wij vinden het belangrijk om te kunnen blijven voldoen aan het 

fundament voor innovatie. Vooraleer dit door te zetten in de jaren na 2024 verwacht 

zij een gedegen onafhankelijke evaluatie van het stimuleringsfonds met daarbij 

argumenten waarom rechtstreeks investeren in start ups en innovatie structureel 

minder kan, of waarom dit niet slim is en extra middelen voor het fonds nodig zijn.  



 

 

Heeft u vragen of opmerkingen over deze brief? Neem dan contact op met Marjan van 

den Hoogenhoff van het cluster Ruimte. Stuur daarvoor een e-mail naar 

gemeente@veldhoven.nl of bel het algemene telefoonnummer 14 040.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

namens de raad van gemeente Veldhoven, 

 

 

 

 

N.A. Hoogerbrug-van de Ven 

griffier 

 

 

De gemeente Veldhoven kan instemmen met de conceptbegroting 2024, met dien 

verstand dat het putten uit het stimuleringsfonds voor capaciteitsuitbreiding alleen 

akkoord is voor het jaar 2024. 

 

Het is duidelijk dat MRE de komende jaren voor uitdagende opgaven staat, wat veel 

energie en inzet zal vragen van zowel team MRE als de gemeenten. Veldhoven levert 

daar graag een bijdrage aan.  


